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Beslutande organ Kommunstyrelsen 
 

Plats och tid Sammanträdesrum Vänersalen, Stadshuset kl 14:00-15:45 

 
Beslutande Johan Abrahamsson (M), ordförande 

Henrik Andersson (M), 1:e vice ordförande 
Malin Olsson Lundqvist (M), ledamot 
Anette Karlsson (M), ledamot 
Sara Swahnström (M), ledamot 
Richard Thorell (M), ledamot 
Anders Karlsson (C), ledamot 
Janne Jansson (S), 2:e vice ordförande 
Linnéa Wall (S), ledamot 
Leif Udéhn (S), ledamot 
Anita Olausson (S), ledamot 
Marie Engström Rosengren (V), ledamot ej § 217 pga jäv 
Bo Heijl (SD), ledamot 
Yvonne Gogolin (M), ersättare 
Anders Bredelius (M), ersättare 
Sven-Inge Eriksson (KD), ersättare 
Fatima Hamdi (KD), ersättare 
Sebastian Ekeroth Clausson (S), ersättare 
Ola Bertilsson (S), ersättare 
Britta Wänström (V), ersättare, tjänstgörande ersättare § 217 
 

Övriga deltagare Susanne Wirdemo, kommundirektör 
Eleonor Hultmark, administrativ koordinator 
Rebecka Tropp, kommunsekreterare 
Niklas Brandt, samhällsbyggnadschef §§ 211-215 
Maria Gustavsson, samhällsbyggnadsstrateg § 215 
Håkan Magnusson, miljöutredare § 215 
Per Johansson, HR-chef § 210 
Anitta Into, socialchef § 227 
Kent Lundstedt, förslagsställare § 222 

Justerare Janne Jansson 

Justeringens plats och tid Kommunledningskontoret enligt överenskommelse 
 

Sekreterare  Paragrafer §§ 209-230 
 Rebecka Tropp  

Ordförande  
 

 Johan Abrahamsson  

Justerande  
 

 Janne Jansson  
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ANSLAGSBEVIS 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Beslutande organ Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum 2023-09-11 

Anslagsdatum 2023-09-12 Anslaget tas ner 2023-10-04 

Förvaringsplats för protokollet Närarkivet, Kommunledningskontoret på plan 4 i Stadshuset 
 

Underskrift 

  

 Rebecka Tropp  
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Kommunstyrelsen 

Ks § 209                                                    

Godkännande av dagordning och anmälan av jäv 

  

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen godkänner dagordningen. 

Anmälan om jäv 

Marie Engström Rosengren (V) anmäler jäv i ärende § 217. 
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Kommunstyrelsen 

Ks § 210                                                   Dnr 2023/00376 

Arbetsmiljörapport 2022 för Mariestads kommun 

  

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen godkänner rapporten. 

Bakgrund 

Enligt Arbetsmiljöverkets föreskrift om systematiskt arbetsmiljöarbete (AFS 2001:1) 
§ 11, har organisationen en skyldighet att varje år göra en uppföljning av det 
systematiska arbetsmiljöarbetet. 

Mariestads kommun dokumenterar sitt systematiska arbetsmiljöarbete i systemet 
Stratsys. Systemet ger möjlighet till att skapa en rapport över vilka åtgärder som 
vidtagits under året. För 2022 har kommundirektören låtit sammanställa en 
organisationsövergripande rapport. 

Rapporten beskriver övergripande vilka insatser som gjorts, vilka utbildningar som 
genomförts, genomförda eller pågående projekt samt organisatoriska förändringar. 
Även Arbetsmiljöverkets inspektioner samt åtgärder efter dessa beskrivs, liksom en 
återkoppling av måluppfyllelse avseende arbetsmiljömål, hälsofrämjande 
arbetsinsatser samt uppgift om sjukfrånvaro, arbetsskador och tillbud. 

Sammantaget är uppfattningen att kommunen arbetar på ett strukturerat och 
kvalitetssäkert sätt med arbetsmiljöfrågorna. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Bedöms inte vara relevant för ärendet och därmed görs ingen bedömning 

Bedömning ur social dimension 

Det systematiska arbetsmiljöarbetet bidrar till en god arbetsmiljö, vilket är gynnsamt 
för såväl arbetsgivare som medarbetare. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Att inte bedriva ett systematiskt arbetsmiljöarbete leder bland annat till hög sjukfrånvaro, 
vilket är mer kostnadsdrivande än själva arbetsmiljöarbetet. 

Arbetsutskottets förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunstyrelsens beslut. 
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Behandling på sammanträdet 

Ordförande tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner att kommunstyrelsen 
beslutar i enlighet med förslaget. 

Underlag för beslut 

Protokollsutdrag ksau § 298/23 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2023-08-29 

HR-chefens tjänsteskrivelse, daterad 2023-08-28 

Bilaga Arbetsmiljörapport 2022 

 

Expedieras till 
HR-chef Per Johansson 
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Kommunstyrelsen 

Ks § 211                                                   Dnr 2023/00427 

Finansiering av projekt Solbruksplan 

  

Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsen avsätter 50 000 kronor ur kommunstyrelsens medel till 
förfogande för framtagande av solbruksplan. 

2. Kommunstyrelsen godkänner att ansökan om 50 procent medfinansiering av 
planen sker gentemot Västra Götalandsregionen (VGR). 

3. Övrig finansiering sker inom ramen för samhällsbyggnadsförvaltningens budget 
under 2023 och 2024. 

Bakgrund 

I takt med omställningen mot ett hållbart samhälle ökar efterfrågan på energi vilket 
redan i dag ställer stora krav på en snabb utbyggnad av fossilfri elproduktion och 
elnät med hög kapacitet. En solbuksplan kan bli ett viktigt verktyg för att kunna 
genomföra denna omställning på ett välfungerande och organiserat sätt. Att upprätta 
planen förväntas bli mycket av ett pionjärarbete då exemplen på upprättade planer är 
få. 

Programmet kommer att bidra till att definiera behov, organisera arbetet och ha en 
långsiktig planering för utbyggnad av utrustning som kan fånga energi från solen och 
omvandla den till el (solcellsparker, solceller på tak m.m.).  I framtiden kommer med 
all sannolikhet en mix av olika typer av energikällor att behövas och där kommer 
solenergin mycket troligt att spela en allt större roll i takt med teknikutvecklingen 
inom området. Tydliga politiska beslut med ställningstaganden och inriktning 
underlättar för verksamheterna i planering och fortsatt arbete.  

Mariestads kommun har undertecknat ställningstagandet i Klimat 2030 – Västra 
Götaland ställer om. Ställningstagandet innebär att utsläppen av växthusgaser i Västra 
Götaland ska minska med 80 procent till år 2030 jämfört med 1990-års nivåer. 
Dessutom ska utsläppen från västsvenskarnas konsumtion, oavsett var i världen de 
sker, minska med 30 procent jämfört med 2010-års nivå. Eftersom situationen på 
energiområdet förändrats radikalt de senaste åren behöver kommunen en uppdaterad 
planering för att öka produktionen av förnybar el. För att underlätta exploatörers 
situation är tydliga riktlinjer för var anläggningar för att utvinna solenergi kan 
etableras en viktig del. Projektets mål är att upprätta en plan för etablering av 
utrustning för solenergi som i sin tur kan utgöra underlag vid till exempel översikts- 
och energiplanering. 

Bidrag för genomförande söks från Västra Götalandsregionen (VGR) som förenklat 
projekt vilket innebär ett maximalt tak på 300 000 kronor varav VGR kan bevilja 
anslag för hälften. Mariestads kommun kommer således att avsätta 50 000 kronor 
som kontantinsats samt 100 000 kronor i arbetsinsats med förknippade löne- och 
overheadkostnader. 
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Om kommunstyrelsens arbetsutskott beviljar att projektet genomförs kommer 
samhällsbyggnadschefen underteckna ansökan till VGR. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

En solbruksplan förväntas utgöra ett underlag som inverkar positivt på invånarnas 
och kommunens miljömässiga förhållande. Omfattningen på inverkan är svår att 
bedöma men en stabil tillgång till förnyelsebar energi kommer att underlätta i flera 
avseenden. Se vidare under bedömningen av den sociala respektive ekonomiska 
dimensionen.   

Bedömning ur social dimension 

Planering av mark- och vattenanvändning innebär naturligt även en bedömning av 
hur energiförsörjningen ska ske. Solbruk är en resurs som ännu inte nyttjas av 
samhället i större omfattning även om användningen ökar. Ett samhälle med 
nödvändig tillgång till förnyelsebar energi förväntas även inverka positivt på 
invånarnas sociala relation mellan varandra och i kommunens verksamheter.  

Bedömning ur ekonomisk dimension 

En hållbar ekonomisk utveckling handlar om att inte medföra negativa konsekvenser 
för den miljömässiga eller sociala hållbarheten. Dessa handlar exempelvis om att 
stödja utveckling av arbetstillfällen, skapa förutsättningar för näringslivet, bygga 
motståndskraftig infrastruktur, bostads- och samhällsplanering och säkerställning av 
strukturer som bidrar till mer hållbar konsumtion, produktion och återvinning.  

Upprättandet av solbruksplanen väntas inverka positivt på invånarnas och 
kommunens ekonomiska situation. Möjligheterna för näringslivet och därmed fler 
arbetstillfällen underlättas om energitillförseln förstärks inom kommunen. 
Sammantaget bedöms inte den ekonomiska utveckling som solbruket främjar inverka 
negativt på de övriga två dimensionerna.  

Arbetsutskottets förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunstyrelsens beslut. 

 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner att kommunstyrelsen 
beslutar i enlighet med förslaget. 

Underlag för beslut 

Protokollsutdrag ksau § 286/23 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2023-08-29 

Samhällsbyggnadschefens tjänsteskrivelse, daterad 2023-07-06 
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Expedieras till: 
Samhällbyggnadschef Niklas Brandt 
Hållbarhetsstrateg Gösta Lindmark 
Planenheten 
Ekonomicontroller Rasmus Nilsson 
Budgetcontroller Ida Nilsson 
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Kommunstyrelsen 

Ks § 212                                                   Dnr 2023/00428 

Finansiering av tematiskt tillägg av vindbruk 

  

Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsen avsätter 50 000 kronor ur kommunstyrelsens medel till 
förfogande för framtagande av tematiskt tillägg av vindbruk. 

2. Kommunstyrelsen godkänner att ansökan om 50 procent medfinansiering av 
planen sker gentemot Västra Götalandsregionen (VGR). 

3. Övrig finansiering sker inom ramen för samhällsbyggnadsförvaltningens budget 
under 2023 och 2024. 

Bakgrund 

I Översiktsplan 2030 beskrivs möjligheten till vindbruk i ett tematiskt tillägg. Efter 
att planen antogs 2018 har utvecklingen inom energiområdet gått framåt i allt 
snabbare takt.  

Havsbaserad vindkraft (i det här fallet vindkraft förlagd på djupt vatten i Vänern) har 
till exempel fått en betydligt bättre möjlighet till större produktion och därmed även 
lönsamhet. Det finns därför behov av att frågan om icke landbaserad vindkraft får en 
ny genomlysning.  

Energibehovet ökar i landet som helhet och där utgör inte Skaraborg något 
undantag, särskilt då med anledning av de större industrietableringar och utbyggnader 
som planeras för. I takt med omställningen mot ett hållbart samhälle ökar efterfrågan 
på el vilket redan i dag ställer stora krav på en snabb utbyggnad av fossilfri 
elproduktion och elnät med hög kapacitet. Ett uppdaterat program för vindbruk blir 
ett viktigt verktyg för att kunna genomföra denna omställning på ett välfungerade 
och organiserat sätt.  

Det tematiska tillägget (benämns fortsättningsvis som ”programmet”) kommer att 
bidra till att definiera behov, organisera arbetet och ha en långsiktig planering för den 
utbyggnad av vindkraften som erfordras i kommunen framöver. Tydliga politiska 
beslut med ställningstaganden och inriktning underlättar för verksamheterna i 
planering och fortsatt arbete.  

Programmet kommer att koppla till flera målsättningar i kommunens Agenda 2030-
strategi bland annat:  

- Mariestads kommuns verksamheter ska vara klimatneutrala när det gäller el, 
uppvärmning och transporter. Vindkraften kommer här att utgöra en betydande del 
av energimixen.  

- Mariestads kommun bidrar till teknik- och metodutveckling genom bland annat 
upphandling, medverkan i utvecklingsprojekt och lokalt anpassade lösningar. 
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Mariestads kommun har undertecknat ställningstagandet i Klimat 2030 – Västra 
Götaland ställer om. Ställningstagandet innebär att utsläppen av växthusgaser i Västra 
Götaland ska minska med 80 procent till år 2030 jämfört med 1990-års nivåer. 
Dessutom ska utsläppen från västsvenskarnas konsumtion, oavsett var i världen de 
sker, minska med 30 procent jämfört med 2010-års nivå. Programmet tydliggör 
gentemot andra aktörer, såsom näringsliv och medborgare, att kommunen har en 
tydlig ambition att delta aktivt i omställningen samtidigt som nödvändiga hänsyn tas 
till naturmiljö och medborgares synpunkter på etableringen. I en tid med ökad 
instabilitet i världen kan programmet dessutom underlätta i kommunens arbete med 
beredskap och robusthet i energitillgänglighet.  

I arbetet med tillägget bör representanter från lokala energibolag, större lokala 
förbrukare och kommunernas verksamheter, bland annat tjänstepersoner inom 
samhällsplanering, involveras.  

Bidrag för genomförande söks från VGR som förenklat projekt vilket innebär ett 
maximalt tak på 300 000 kronor varav regionen kan bevilja anslag för hälften. 
Mariestads kommun kommer således att avsätta 50 000 kronor som kontantinsats 
samt 100 000 kronor i arbetsinsats. med förknippade löne- och overheadkostnader. 

Om kommunstyrelsens arbetsutskott beviljar att projektet genomförs kommer 
samhällsbyggnadschefen underteckna ansökan till VGR. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Ett uppdaterat tematiskt tillägg för vindbruk förväntas utgöra ett underlag som 
inverkar positivt på invånarnas och kommunens miljömässiga förhållande. 
Omfattningen på inverkan är svår att bedöma men en stabil tillgång till förnyelsebar 
energi kommer att underlätta i flera avseenden. Se vidare under bedömningen av den 
sociala respektive ekonomiska dimensionen.   

Bedömning ur social dimension 

Planering av mark- och vattenanvändning innebär naturligt även en bedömning av 
hur energiförsörjningen ska ske. Ett samhälle med nödvändig tillgång till förnyelsebar 
energi förväntas även inverka positivt på invånarnas sociala relation mellan varandra 
och kommunens verksamheter.  

Bedömning ur ekonomisk dimension 

En hållbar ekonomisk utveckling handlar om att inte medföra negativa konsekvenser 
för den miljömässiga eller sociala hållbarheten. Dessa handlar exempelvis om att 
stödja utveckling av arbetstillfällen, skapa förutsättningar för näringslivet, bygga 
motståndskraftig infrastruktur, bostads- och samhällsplanering och säkerställning av 
strukturer som bidrar till mer hållbar konsumtion, produktion och återvinning.  

Planeringen för vindbruk förväntas inverka positivt på invånarnas och kommunens 
ekonomiska situation. Möjligheterna för näringslivet och därmed fler arbetstillfällen 
underlättas om energitillförseln förstärks inom kommunen. Sammantaget bedöms 
inte den ekonomiska utveckling som vindbruket främjar inverka negativt på de övriga 
två dimensionerna 
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Arbetsutskottets förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunstyrelsens beslut. 

 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner att kommunstyrelsen 
beslutar i enlighet med förslaget. 

Underlag för beslut 

Protokollsutdrag ksau § 287/23 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2023-08-29 

Samhällsbyggnadschefens tjänsteskrivelse, daterad 2023-08-19 

 

Expedieras till: 
Samhällbyggnadschef Niklas Brandt 
Hållbarhetsstrateg Gösta Lindmark 
Planenheten 
Ekonomicontroller Rasmus Nilsson 
Budgetcontroller Ida Nilsson 
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Kommunstyrelsen 

Ks § 213                                                   Dnr 2023/00325 

Exploateringsavtal Korstorp 

  

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att godkänna upprättat exploateringsavtal med tre bilagor 
mellan Mariestads kommun och kommunägda bolaget Mariestads Markutveckling 
AB (”Exploatören”), biträtt av Mariestads Stadshus AB och Volvo Battery 
Mariestad Operation AB ("Volvo”). 

Bakgrund 

Mariestads kommun genomför detaljplanering av Korstorp 2.1 m.fl. Detaljplanen har 
varit på granskning och nästa steg är att lägga fram detaljplanen för antagande.  

Vid antagandet av detaljplanen ska denna visa på dess genomförbarhet bland annat 
genom att beskriva hur och vilka ansvarsförhållanden som gäller mellan kommunen 
och berörda exploatörer samt fastighetsägare. Ett flertal av dessa ansvar regleras 
genom ett exploateringsavtal mellan Mariestads kommun och exploatören. 

Enligt gällande riktlinjer för exploateringsavtal i Mariestads kommun ska 
exploateringsavtal vara undertecknat innan en detaljplan kan beslutas om antagande. 

Exploateringsavtal 

Exploateringsavtalet för Korstorp 2.1 m.fl. har utformats i förhandling mellan 
kommunen och Volvo, så som blivande ägare av aktierna i Mariestads 
Markutveckling AB, och följer de av kommunfullmäktige beslutade riktlinjerna för 
exploateringsavtal. 

Eftersom exploateringsavtalet ingås mellan kommunen och exploatören så som 
kommunägt bolag, kommer ingen traditionell ekonomisk säkerhet att ställas i 
samband med undertecknandet. I stället förbinder sig Volvo att kapitalisera 
exploatören i samband med förvärvet av aktierna i exploatören, i syfte att fullgöra 
exploatörens ekonomiska skyldigheter enligt exploateringsavtalet. 

Genom exploateringsavtalet förbinder sig kommunen bland annat att anlägga och 
förvalta ett dike för omhändertagande av planområdets dagvatten i sydlig riktning, 
från planområdet till recipienten Tidan. Orsaken till detta är att det inte bedöms vara 
möjligt att i närtid utöka kommunalt verksamhetsområde för dagvatten till 
planområdet. Men på sikt är naturligt att så sker och att kommunen därmed bör få 
rådighet och ta ansvar för diket redan i detta skede.    

Exploateringsavtalet beskriver att finansieringsansvaret avseende dikesdragning till 
Tidan ska regleras mellan kommunen och exploatören genom separat avtal. Avtalet 
ska tecknas mellan parterna när dikesdragningen bedöms tillräckligt utredd ur ett 
tekniskt, ekonomiskt och fastighetsrättsligt perspektiv.  
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Bedömning ur miljömässig dimension 

Exploateringsavtalet reglerar ansvaret för genomförande av ett flertal åtgärder inom 
den miljömässiga dimensionen. Åtgärderna i sig framgår av detaljplanen. 

Bedömning ur social dimension 

Exploateringsavtalet reglerar ansvaret för genomförande för några åtgärder som kan 
påverka den sociala dimensionen. Åtgärderna i sig framgår av detaljplanen. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Exploateringsavtalet reglerar kostnadsfördelningen mellan kommunen och 
exploatören vid genomförande av ett flertal åtgärder reglerade i detaljplanen. 
Därutöver regleras ersättningar till kommunen från exploatören för planering och 
exploatering. Vid exploateringsavtalets ingående är kostnaden för diket till Tidan och 
den faktiska ekonomiska ansvarsfördelningen mellan kommunen och Exploatören 
inte utredd och i detalj överenskommen utan detta ska avtalas i ett senare skede. 

Arbetsutskottets förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunstyrelsens beslut. 

 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner att kommunstyrelsen 
beslutar i enlighet med förslaget. 

Underlag för beslut 

Protokollsutdrag ksau § 284/23 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2023-09-04 

Samhällsbyggnadschefens tjänsteskrivelse, daterad 2023-09-01 

Exploateringsavtal med tre bilagor 

 

 

Beslutet ska skickas till: 

Kommundirektör, Susanne Wirdemo  
Tf Ekonomichef, Hans Nyström  
Budgetcontroller, Ida Nilsson  
Controller, Rasmus Nilsson  
Samhällsbyggnadschef, Niklas Brandt  
Mark och exploateringschef, Ria Andersson  
Planchef, Adam Johansson  
Teknisk chef, Johan Myhrman  
VA-chef, Jenny Bjerenius  
Mariestads Stadshus AB, Christina Olsson  



 

Kommunstyrelsen 
sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2023-09-11 

Sida 14 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

 

Mariestad Tillväxt AB, Jonas Johansson  
Mariestad Markutveckling AB, Jonas Johansson  
Volvo Battery Mariestad Operation AB, Victor Bertilsson (victor.bertilson@volvo.com) och Josefin 
Engblom (josefin.engblom@volvo.com)    
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Kommunstyrelsen 

Ks § 214                                                   Dnr 2021/00184 

Beslut om antagande av detaljplan för Korstorp 2:1 mfl. 
Mariestad, Mariestads kommun 

  

Kommunstyrelsens förslag till beslut i kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar att anta detaljplan för Korstorp 2:1 m.fl., Mariestad, 
Mariestads kommun. 

Bakgrund 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 31 mars 2021 (§ 125) om uppdrag att 
ta fram en detaljplan för fastigheterna Korstorp 2:1 m.fl. 

I omställningen till ett hållbart samhälle finns behov av nya typer av industrier som 
idag söker mark i goda etableringslägen. Exploatör för området är Volvo Battery 
Mariestad Operation AB som ska bygga en battericellsfabrik inom planområdet. 
Utvecklingen innebär stora positiva effekter för kommunens och regionens 
utveckling. Mariestads kommun kan genom planläggning av Korstorp möjliggöra ett 
steg i den industriella förnyelsen mot ett klimatneutralt samhälle. Etableringen 
innebär på sikt ett stort antal nya arbetstillfällen, vilket innebär en omfattande tillväxt 
för kommunen. Exploatören bedömer att cirka 3 000 arbetstillfällen skapas till år 
2030 inom detaljplanen. Liknande projekt pågår i landet och vid en jämförelse 
uppskattas etableringen kunna innebära att cirka ytterligare 7 000 arbetstillfällen 
tillkommer i form av stödjande företag och ökat servicebehov.  

Detaljplanen syftar till att möjliggöra etablering av ny tung industri. Planen har 
utformats med beaktande av att tillkommande verksamhet fodrar miljötillstånd, 
omfattas av Sevesolagstiftningen (högre kravnivån) samt medför stort 
transportbehov till och från allmänt vägnät.  

Ett förslag till detaljplan har varit föremål för samråd under perioden 28 december 
2021 till 10 februari 2022. De synpunkter som inkom under samrådstiden har 
sammanställts i en samrådsredogörelse och låg till grund för det bearbetade 
planförslaget till granskningsskedet. Granskning av förslag till detaljplan 
genomfördes under perioden 6 mars 2023 till 12 april 2023. De yttranden som 
inkommit under granskningsperioden har sammanställts i ett granskningsutlåtande 
och utgjort underlag för framtagande av förslag till antagandehandling. 

Ett genomförande av detaljplanen har bedömts kunna medföra en betydande 
miljöpåverkan. Inom den strategiska miljöbedömningen har avgränsningssamråd 
genomförts samt en miljökonsekvensbeskrivning upprättats. Möjlighet att lämna 
synpunkter på miljökonsekvensbeskrivningen gavs i samband med granskning av 
detaljplanen. 
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Bedömning ur miljömässig dimension 

Detaljplanen utgör en del i projektet att etablera en battericellsfabrik för tunga 
fordon som utgör en del i klimatomställningen för utveckling till ett mer hållbart 
samhälle. Till detaljplanen har en miljökonsekvensbeskrivning tagits fram som 
redovisar genomförandet av detaljplanens konsekvenser på miljön. Det aktuella 
planområdet utgörs av jordbruksmark och skogsmark och har till delar höga natur- 
och kulturmiljövärden. Den sammanvägda bedömningen är att den aktuella 
etableringen som detaljplanen ska möjliggöra utgör ett väsentligt samhällsintresse 
samt utgör ett stort allmänt intresse.  

Bedömning ur social dimension 

Exploatering inom detaljplanen har påverkan på området för friluftsliv och 
rekreation. Området har dock inte särskilt höga värden ur denna dimension. Vidare 
väntas etableringen inom detaljplanen innebära många tusentals nya arbetstillfällen 
vilket är positivt ur social dimension. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Detaljplanen skapar förutsättningar för ett stort antal arbetstillfällen och medför 
möjlighet till ökad sysselsättningsgrad och inflyttning av arbetskraft till kommunen 
och regionen. En etablering av aktuell omfattning väntas innebära utveckling med 
etablering av underleverantörer, utveckling av befintligt näringsliv och service.   

Kommunen har haft utgifter för framtagandet av planen vilket regleras i avtal med 
exploatören. Detaljplanens tillskapande av byggrätt för industriändamål innebär ökat 
markvärde vilket innebär intäkt till kommunen i samband med markförsäljning. 
Kostnader som uppkommuner i samband med detaljplanens genomförande hanteras 
i exploateringsavtal mellan kommunen och exploatören.  

Arbetsutskottets förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunstyrelsens beslut. 

 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner att kommunstyrelsen 
beslutar i enlighet med förslaget. 

 

Underlag för beslut 

Protokollsutdrag ksau § 285/23 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2023-09-05 

Planchefens tjänsteskrivelse, daterad 2023-09-04 

Plankarta med bestämmelser 2023-09-04 (antagandehandling) 

Planbeskrivning 2023-09-04 (antagandehandling) 
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Granskningsutlåtande 2023-09-04 

1. Underlag avgränsningssamråd MKB 

2. Avgränsningssamråd Lst yttrande  

3. Naturvärdesinventering 

4. Fladdermusinventering 

5. Inventering av groddjur och fågel 

6. Artskyddsutredning 

7. Arkeologisk utredning steg 2 

8. Preliminär redovisning arkeologisk förundersökning 

9. Ekosystemtjänster 

10. Bullerutredning 

11. Riskbedömning 

12. Trafikutredning 

13. Kompletterande fotomontage 

14. Fotomontage 

15. PM Hydrogeologi 

16 a. PM Geoteknik  

16 b. Bilagor PM Geoteknik 

16 c. Ritningar PM Geoteknik 

17 a. MUR Geoteknik 

17 b. Bilagor MUR Geoteknik  

17 c. Ritningar MUR Geoteknik 

18. PM Jordprovtagning 

19 a. Miljöteknisk markundersökning sumpskog 

19 b. Fältrapport Miljöteknisk markundersökning sumpskog 

20. Översiktlig miljöteknisk markundersökning f.d. bilskrot 

21. PM geoteknik komplettering 

22. Lokaliseringsutredning jordbruksmark 

23. Kulturmiljöutredning 

24. Skuggstudie 

25. Skyfallsutredning 

26. PM Förutsättningar för ökat grundvattenuttag ur berg 

27. Miljökonsekvensbeskrivning 

28. Luftutredning 

29. PM om utsläpp till luft 
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30. Kompletterande miljöteknisk undersökning 

31. Riskbedömning föroreningar  

32. PM miljötekniska skyddsåtgärder 

33. Ansökan om artskyddsdispens 

34. Ansökan biotopskyddsdispens 

35. Anmälan om artskyddssamråd 

36. Samlad beskrivning av naturvärden 

37. PM Beskrivning av skydds- och kompensationsåtgärder 

38. Dagvattenutredning antagande 

39. Dagvattenutredning granskning 

40. Påverkan av dagvatten på MKN för ytvatten 

 

 

Expedieras till: 
Planarkitekt Julia Nedersjö 
Planarkitekt August Eriksson 
Planchef Adam Johansson   
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Kommunstyrelsen 

Ks § 215                                                   Dnr 2020/00392 

Program för blå- och grönstruktur 
 

  

Kommunstyrelsens förslag till beslut i kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar att anta upprättat förslag till Program för blå- och 
grönstruktur. 

Bakgrund 

Kommunstyrelsen beslutade den 16 november 2020 (§ 190) att godkänna upprättad 
projektplan för arbetet med blå- och grönstrukturplan. Utifrån ”Riktlinjer för 
styrdokument” antagna av kommunfullmäktige den 30 mars 2020, ändrar 
dokumentet namn från plan till program. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 22 mars 2023 att kommunens 
invånare, intresseorganisationer och myndigheter får möjlighet att svara på remiss om 
det upprättade förslaget till Program för blå- och grönstruktur. Remisstiden har 
pågått under tiden 6 april till 24 maj 2023.  

Totalt har det inkommit 29 yttranden till förslaget som sammanfattningsvis handlar 
om: 

 Justeringar av gränser på utpekade områden samt tillägg av nya områden.  

 Höjda ambitioner i kommunens arbete med blå- och grönstruktur.  

 Frågor som inte direkt berör programmet.  

 

Projektgruppen för programmets framtagning har gått igenom inkomna yttranden. 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har den 21 juni 2023 tagit del av dessa samt de 
ändringar som avses bli gjorda till programmets antagandehandling.  

Syftet med programmet för blå- och grönstruktur är att synliggöra blå och gröna 
värden för att kunna ta beslut om en långsiktigt hållbar samhällsutveckling i linje med 
kommunens översiktsplan 2030, andra styrdokument och politiska målsättningar. 
Programmet är ett rådgivande dokument som bidrar med kunskap och visar 
utvecklingsmöjligheter med hjälp av den blå och gröna strukturen, likväl vad som är 
viktigt att spara och ta hänsyn till. I kommande arbete med exempelvis översiktsplan 
kommer programmet att vara ett av underlagen. Området blå- och grönstruktur 
omfattar flera av kommunens förvaltningar och programmet är även till hjälp när det 
gäller förvaltningsövergripande arbete. 
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Bedömning ur miljömässig dimension 

Programmet bidrar med kunskap för att utveckla samt bevara den blå och gröna 
strukturen i kommunen.  

Bedömning ur social dimension 

Programmet lyfter upp den blå och gröna strukturens betydelse och värden för att ge 
möjligheter till bland annat god folkhälsa.  

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Den blå och gröna strukturen och att använda naturbaserade lösningar till komplexa 
problem inom exempelvis klimatanpassning kan vara kostnadseffektiva och även 
bidra till bra miljöer för både människor och natur. 

Arbetsutskottets förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunstyrelsens beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Janne Jansson (S) tillstyrker arbetsutskottets förslag till beslut. 

 

Marie Engström Rosengren (V) yrkar att följande text på sidan 28 ”vid planering av ett 
exploateringsprojekt som riskerar att skada ekosystemtjänster finns en framtagen och beprövad 
metod som heter ”skadelindringshierarkin”. Metoden utgår från att först och främst undvika 
negativ påverkan genom att välja en alternativ plats eller ta fram skyddsåtgärder. Om detta inte är 
möjligt bör man i andra hand minimera den identifierade skadan genom skydds- eller 
förstärkningsåtgärder. Först som en sista utväg blir det aktuellt med kompensation genom att 
återskapa samma värden på plats eller ersätta med värden på annan plats eller av annat värde. 
Dock är det inte möjligt att alltid ersätta värden som går förlorade”, ska flyttas till sidan 8 
under rubriken ”Exploatering”. 

Vidare yrkar Marie Engström Rosengren (V) att följande text ska läggas till som en 
avslutning på sidan 8: ”Mariestads kommun tillämpar skadelindringshierarkin i planering och 
exploatering. Detta gäller både när det är kommunen själv och när det är en annan aktör som 
exploaterar”  

 

Henrik Andersson (M) yrkar avslag till Marie Engström Rosengrens (V) yrkanden. 

 

Ordförande tar först upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner att 
kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget. 

 

Ordförande tar därefter upp Marie Engström Rosengrens (V) yrkanden och ställer dessa 
mot Henrik Anderssons (M) avslagsyrkande och finner att Marie Engström Rosengrens (V) 
yrkande avslås. 
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Kommunstyrelsen har därmed beslutat i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

 

Underlag för beslut 

Protokollsutdrag ksau § 263/23 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2023-08-17 

Samhällsbyggnadsstrategens tjänsteskrivelse, daterad 2023-08-14 

Program för blå- och grönstruktur med bilagor 1-6 

Sammanställning av inkomna yttranden  

Protokollsutdrag ksau § 232/23 

Protokollsutdrag ksau §103/23 

Protokollsutdrag ksau § 317/21  

Protokollsutdrag ks § 190/20 

 

Expedieras till: 
Samhällsbyggnadschef Niklas Brandt 
Samhällsbyggnadsstrateg Maria Gustavsson 
Miljöutredare Håkan Magnusson 
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Kommunstyrelsen 

Ks § 216                                                   Dnr 2023/00417 

Val av ombud till stämma Viable Cities 2023 

  

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen utser Malin Olsson Lundqvist (M) till ombud samt Janne Jansson (S) 
som ersättare till Viable Cities stämma 2023. 

Bakgrund 

Viable Cities medlemsorganisationer kallas till årsstämma onsdagen den 27 
september klockan 13.00-15.00. Möjlighet finns att delta på plats i Stockholm eller 
digitalt. Varje medlemsorganisation får utse ett ombud som har rösträtt. Fler 
personer från medlemsorganisationerna får dock delta på stämman men har då inte 
rösträtt.  

Mariestads kommun är sedan december 2020 medlem i Viable Cities. Medlemskapet 
är kostnadsfritt.  

Bedömning ur miljömässig dimension 

Deltagande på årsstämman ger möjlighet att ha inflytande över utvecklingen inom 
Viable Cities och arbetet med att nå klimatneutrala städer 2030.  

Bedömning ur social dimension 

Beslutet innebär ingen påverkan på den sociala dimensionen.  

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Beslutet innebär ingen påverkan på den ekonomiska dimensionen 

Arbetsutskottets förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunstyrelsens beslut. 

 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner att kommunstyrelsen 
beslutar i enlighet med förslaget. 

Underlag för beslut 

Protokollsutdrag ksau § 265/23 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2023-08-17 
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Samhällsbyggnadsstrategens tjänsteskrivelse 2023-08-09.  

Kallelse till årsstämma 2023 Viable Cities.  

Medlemsavtal mellan Mariestads kommun och Viable Cities, Ks 2020/00465. 

 

Expedieras till: 
Samhällsbyggnadsstrateg Maria Gustavsson 
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Kommunstyrelsen 

Ks § 217                                                   Dnr 2023/00374 

Medfinansiering av samordningsförbundet Skaraborg för 
verksamhetsåret 2024 

  

Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsen beslutar att medfinansiera samordningsförbundet Skaraborg 
med totalt 392 714 kronor för verksamhetsåret 2024.  

2. Den statliga tilldelningen till samordningsförbundet förutsätter att kommunerna 
och Västra Götalandsregionen tillsammans bidrar med medel för 
verksamhetsåret 2024 i enlighet med tabell 1 som redovisas nedan. 

Jäv 

Marie Engström Rosengren (V) anmäler jäv och deltar inte i beredning eller beslut i 
ärendet. 

Bakgrund 

År 2015 beslutade Försäkringskassan om en ny modell för fördelning av pengar till 
samordningsförbunden. Syftet var att få transparens i tilldelningen av pengar och att 
modellen skulle ge samordningsförbunden möjlighet att erhålla pengar utifrån samma 
parametrar. Modellen gäller från och med år 2016.  

Partena inom Finsam (Arbetsförmedlingen, Försäkringskassan, kommun och 
landsting/region som samverkar finansiellt inom välfärds- och 
rehabiliteringsområdet) står bakom modellen som är utformad enligt följande: 

 Grundtilldelning till varje enskilt samordningsförbund 400 000 kronor 

 Parametrarna försörjningsmått (75 procent) och invånarantal (25 procent) 

 Förbundets eget kapital 

Staten (Arbetsförmedlingen och Försäkringskassan) skickar årligen ut information 
om den statliga tilldelningen till samordningsförbunden. Inför fördelningen för 2024 
framgår att Norra Skaraborg får en något ökad ram från staten vilket också innebär 
att samordningsförbundets äskande av medel från Västra Götalandsregionen och de 
aktuella kommunerna ökar något jämfört med föregående år. För Mariestads 
kommun innebär det att medfinansieringen minskar från 524 000 kronor för 2019, 
till 518 500 kronor för 2020, till 429 673 kronor för 2021, till 383 436 kronor för 
2022, 383 156 kronor för 2023 och till 2024 ökat till 392 714 kronor. 
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I tabell 1 redovisas tilldelning 2023 och preliminärt 2024: 

 

Tabell 1. Tilldelning 2022 och 2023 

En bekräftelse på att Mariestads kommun tagit del av beräkningen och har som 
intention att godkänna beloppet för medelstilldelningen 2024 har tillsänds 
samordningsförbundet den 17 augusti 2023. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Ingen bedömning görs ur denna dimension. 

Bedömning ur social dimension 

Ingen bedömning görs ur denna dimension. 

Bedömning ur ekonomisk dimension  

Ingen bedömning görs ur denna dimension. 

Arbetsutskottets förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunstyrelsens beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner att kommunstyrelsen 
beslutar i enlighet med förslaget. 
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Underlag för beslut 

Protokollsutdrag ksau § 271/23 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2023-08-22 

Administrativa koordinatorns tjänsteskrivelse, daterad 2023-08-22 

Samordningsförbundets information om äskande av medel för 2024 

 

 

Expedieras till: 
Socialchef, Anitta Into 
Ekonomichef,  
Samordningsförbundet Skaraborg amanda.hermansson@skaraborg.se 

 

 

mailto:amanda.hermansson@skaraborg.se
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Kommunstyrelsen 

Ks § 218                                                   Dnr 2023/00150 

Räddningstjänsten Skaraborg - budget 2024, plan 2025–2026 

  

Kommunstyrelsens förslag till beslut i kommunfullmäktige 

1. Kommunfullmäktige beslutar att fastställa upprättat budgetförslag med 
uppräkning om 3,65 procent för Räddningstjänsten Skaraborg 2024, plan 2025 –
2026. 

2. Kommunfullmäktige beslut att Räddningstjänsten Skaraborg kompenseras för 
ökade pensionskostnader utöver vad som är budgeterat. Kompensation ges som 
ett särskilt medlemsbidrag. 

Bakgrund 

Västra Skaraborg. Tidsmässiga förutsättningar att först utreda förutsättningarna att 
ansöka om medlemskap som beslutsunderlag för att sedan, efter godkännande av 
ansökningarna, bilda det utökade förbundet till 2023-01-01 har varit tighta. 
Utredningen fastställde att det fanns flera oklara ekonomiska förutsättningar, vilket 
skulle medföra att 2023 behöver betraktas som ett projektår där utfallet får påvisa 
förutsättningar som ligger till grund för de efterföljande åren. Det är ett förhållande 
som tydligt påverkar budgetberedningsprocessen för 2024 med plan 2025–2026. 
Budgetberedningsutskottet har utifrån ovan beskrivna förutsättningar också arbetat 
efter ny fastställd modell och tidplan för budgetarbetet. Två sammanträden har 
genomförts, 12 januari och 16 februari, där ekonomifunktionen från 
medlemskommunerna närvarade vid sammanträdet i februari. 
Räddningstjänstförbundet Skaraborgs nödvändiga behov av utveckling framåt är 
listade i nedan tre kategorier som också ger en tydlig prioriteringsordning i relation 
till varandra. 

 

Den enskilt största utmaningen för räddningstjänsten bedöms vara att uppfylla de 
krav som lag och föreskrifter ställer på kommunal tillsynsverksamhet. Detta område 
behöver därför särskilt fokus och flera parallella åtgärder är nödvändiga på såväl kort, 
medellång som lång sikt. Förbundsledningen bedömer att en utökad resurs för att 
hantera det tillsynsuppdrag som behöver genomföras varje år enligt gällande 
föreskrifter måste prioriteras redan under innevarande år, men också flera år framåt. 
Tillsynsverksamheten behöver förstärkas med 8 heltidstjänster totalt. Förbundet 
bedöms därför behöva nyrekrytera två heltidstjänster år 2024 och två heltidstjänster 
år 2025. Dessa nyrekryteringar bedöms efter ca ett år börja generera intäkter till 
verksamheten som bör möjliggöra nyrekrytering av två medarbetare år 2026 och två 
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medarbetare år 2027 utan tillskott av ekonomiska medel från medlemskommunerna. 
Budgetförslag 2024, plan 2025–2026 Budgetberedningsutskottet har kommit fram att 
det bör möjliggöras en förstärkning av RS tillsynsverksamhet enligt ovan förslag och 
därmed räkna upp RS budget aktuell budgetplaneringsperiod enligt tabellen nedan. 

 

 

Förslag hantering ökade pensionskostnader  
Ett nytt pensionsavtal slöts i december 2021 och ökar hur stor del av lönen som sätts 
av i pension. Kostnaden för avtalspensioner (inklusive finansiell kostnad) beräknas 
därför öka för kommuner och regioner. Det är den mycket kraftiga ökningen av 
inflationen och därmed PBB, som används vid värdesäkring av sektorns pensioner, 
som är orsak. Prisbasbeloppet som är fastställt kommer år 2023 att öka med hela 8,7 
procent. Även prognosen för prisbasbeloppet år 2024 är uppreviderad, vilket leder 
till att kostnaderna beräknas fortsätta att öka även 2024. För att förbundet 
överhuvudtaget ska klara av att möta den kostnadsökning som sker föreslås att 
förbundet får kompensation från medlemskommunerna med den ökning av 
pensionskostnader som överstiger det som är budgeterat. Ersättningen ges som ett 
särskilt medlemsbidrag som bygger på förbundets årliga pensionsberäkningar från 
våra pensionsförvaltare. Tabell nedan visar beräknat prognostiserade 
pensionskostnader för aktuell budgetplaneringsperiod. 
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Konsekvensbeskrivning I det fall förbundet inte tillförs ekonomiska resurser enligt 
förslaget är det nödvändigt att medvetandegöra medlemskommunerna att förbundet 
varken på kort, medellång eller lång sikt kommer klara av att möta de krav som MSB 
ställer i föreskriften gällande kommunal tillsyn. Tillsynsverksamheten inom 
Räddningstjänsten Skaraborg står dessutom inför stora utmaningar framåt. 
Etableringen av en batterifabrik i Mariestads kommun kommer att ställa stora krav 
på räddningstjänstens kapacitet som framför allt remissinstans inom plan- och 
byggärenden samt tillståndsmyndighet enligt lag om brandfarliga och explosiva varor, 
inte bara gällande fabriken som sådan men även 4(4) gällande utökning av övrig 
infrastruktur, kommunal verksamhet, bostäder osv. som blir en följd av etableringen. 
Vid uteblivet resurstillskott riskerar Räddningstjänstförbundets viktiga delaktighet i 
samhällsbyggnadsprocesserna att bli en begränsande faktor. I det fall förbundet inte 
tillförs ekonomiska resurser enligt förslaget måste också en revidering av förbundets 
ambitioner i handlingsprogram och verksamhetsplan genomföras så att mål, 
aktiviteter och åtaganden korrelerar med de faktiska möjligheter som förbundet ges. 

 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Ingen bedömning görs ur denna dimension. 

Bedömning ur social dimension 

Ingen bedömning görs ur denna dimension. 
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Bedömning ur ekonomisk dimension 

Ingen bedömning görs ur denna dimension. 

Arbetsutskottets förslag 

Kommunstyrelsens arbetsutskott lämnade inget förslag till beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande yrkar att kommunstyrelsen beslutar enligt följande: 

Kommunfullmäktige beslutar att fastställa upprättat budgetförslag med uppräkning 
om 3,65 procent för Räddningstjänsten Skaraborg 2024, plan 2025 –2026. 

Kommunfullmäktige beslut att Räddningstjänsten Skaraborg kompenseras för ökade 
pensionskostnader utöver vad som är budgeterat. Kompensation ges som ett särskilt 
medlemsbidrag. 

 

Ordförande tar upp eget yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet 
med förslaget. 

 

Underlag för beslut 

Protokollsutdrag ksau § 272/23 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2023-08-11 

Missiv budget 

Protokollsutdrag § 6 Räddningstjänsten Skaraborg 

Rapport underlag Budget 2024, plan 2025-2026  

 

 

Expedieras till: 
Räddningstjänsten Skaraborg 
Budgetcontroller Ida Nilsson 
Ekonomienheten 
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Kommunstyrelsen 

Ks § 219                                                   Dnr 2023/00438 

Säkerhetsskyddschef för Mariestads kommun 

  

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att utse samhällsbyggnadschef Niklas Brandt till 
säkerhetsskyddschef för Mariestads kommun.  

Beslutet ersätter kommunstyrelsens tidigare beslut § 87/2023. 

Bakgrund 

Kommunstyrelsen beslutade 2023-04-11 att utse säkerhetssamordnaren Johan Bruun 
till säkerhetsskyddschef. Till biträdande säkerhetsskyddschef utsågs utredaren Daniel 
Bohman. Då säkerhetssamordnaren Johan Bruun och utredaren Daniel Bohman har 
avslutat sina tjänster i Mariestads kommun har kommunstyrelsen att utse ny 
säkerhetsskyddschef med ersättare. 

Säkerhetsskydd 

Säkerhetsskydd innebär att genom förebyggande arbete skydda säkerhetskänslig 
verksamhet hos myndigheter och företag mot spioneri, sabotage, terroristbrott och 
andra brott som kan hota verksamheten. Säkerhetskänslig verksamhet är sådan 
verksamhet som är av betydelse för Sveriges säkerhet eller sådan verksamhet som 
Sverige har förbundit sig att skydda genom internationella åtaganden.  

I säkerhetsskyddet ingår även att skydda uppgifter och information som rör 
säkerhetskänslig verksamhet och som därför omfattas av sekretess enligt 
offentlighets- och sekretesslagen, eller som skulle ha omfattats av denna lag om det 
varit tillämplig. De kallas för säkerhetsskyddsklassificerade uppgifter och delas in i 
fyra säkerhetsskydds-klasser, utifrån vilken skada för Sveriges säkerhet som kan 
uppstå om de röjs. 

De fyra säkerhetsskyddsklasserna är: 

- Kvalificerat hemlig 

- Hemlig 

- Konfidentiell 

- Begränsat hemlig 

Den 1 december 2021 trädde ett flertal ändringar i Säkerhetsskyddslagen (2018:585) i 
kraft. Anledningen till ändringarna är främst att regeringen sett ett behov av att 
skärpa lagstiftningen med hänvisning till att flera uppmärksammade händelser de 
senaste åren visat att verksamhetsutövare av stor betydelse för Sveriges säkerhet haft 
ett eftersatt säkerhetsskydd. Detta har bland annat berott på otillräcklig kunskap om 
de egna skyddsvärdena samt att säkerhetsskyddsfrågor inte varit prioriterade i den 
egna organisationen i tillräckligt hög utsträckning 
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En del av ändringarna i lagstiftningen utgörs av att rollen för säkerhetsskyddschefen 
stärks på så sätt att denne måste vara direkt underställd chefen eller ledningen för 
aktuell verksamhetsutövare samt leda och samordna säkerhetsskyddsarbetet. 

Av säkerhetsskyddsförordningen (2018:658) som innefattar kompletterade uppgifter 
till säkerhetsskyddslagen (2018:585) framgår det att: 

Vid verksamhet som förordningen gäller för ska det, om det inte är uppenbart obehövligt, finnas en 
säkerhetsskyddschef som kontrollerar att verksamheten bedrivs i enlighet med vad som föreskrivs i 
säkerhetsskyddslagen (2018:585) och denna förordning. 

Vidare ska kommunen ha en säkerhetsskyddschef enligt överenskommelsen om kommunernas 
arbete med civilt försvar mellan MSB och SKR då detta är en förutsättning för att kommunerna 
ska kunna samverka med länsstyrelsen och Försvarsmakten avseende totalförsvarsfrågor. 

 

Övergripande uppgifter för säkerhetsskyddschefen 

Säkerhetsskyddschefen ska leda och samordna säkerhetsskyddsarbetet samt 
kontrollera att verksamheten bedrivs enligt lagen och de föreskrifter som har 
meddelats i anslutning till lagen. Ansvaret får inte delegeras och 
säkerhetsskyddschefen ska vara direkt underställd kommundirektören.  

Säkerhetsskyddchefen har olika funktioner. I grunden handlar det om att planera och 
leda säkerhetsskyddsarbetet. Nedan anges några av de större områden som måste 
hanteras. En biträdande säkerhetsskyddschef kan vara behjälplig i att genomföra 
arbetet.  

Säkerhetsskyddschef är en aktiv roll som kommer med ett stort ansvar varför det 
krävs det att personen är väl insatt i säkerhetskyddsarbetet. Detta för att kunna svara 
mot kontakter från säkerhetspolisen men även kunna stötta kommunchefens 
ledningsgrupp vid beslut om eventuella införanden av nya verksamheter, 
samhällsbyggnadsprojekt med mera.  

Säkerhetsskyddschefen ska bli kallad till ledningsgrupp på kommunövergripande nivå 
eller verksamhetsnivå när projekt som ska påbörjas eller beslut som ska tas kan 
tänkas beröra säkerhetsskyddsområdet. Detta omfattar även kommunala bolag. Det 
kräver i sin tur att alla i ledningsgruppen har en god förståelse för 
säkerhetsskyddsområdet – annars finns risk att säkerhetsskyddschef inte inkluderas i 
arbetet. Säkerhetsskyddschefen ska ges möjligheten att kunna bevaka och vara 
rådgivande så att inget avkall på säkerhetsskyddet görs.  

Bedömning ur miljömässig dimension 

Beslutet bedöms inte få någon påverkan ur miljömässig dimension. 

Bedömning ur social dimension 

Beslutet bedöms inte få någon påverkan ur social dimension. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Beslutet bedöms inte få någon påverkan ur ekonomisk dimension. 
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Arbetsutskottets förslag 

Kommunstyrelsen beslutar att utse samhällsbyggnadschef Niklas Brandt till 
säkerhetsskyddschef för Mariestads kommun. Till biträdande säkerhetsskyddschef 
utses samordnaren för krisberedskap och civilt försvar Otto Johansson.  

Beslutet ersätter kommunstyrelsens tidigare beslut § 87/2023. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande tillstyrker att kommunstyrelsen ska utse Niklas Brandt till 
säkerhetsskyddschef.  

 

Vidare yrkar ordförande att den del av arbetsutskottets förslag till beslut som avser 
val av biträdande säkerhetsskyddschef ska strykas. 

 

Ordförande tar upp eget yrkande som förslag till beslut och finner att 
kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget. 

Underlag för beslut 

Protokollsutdrag ksau § 288/23 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2023-08-28 

Administrativa chefens tjänsteskrivelse, daterad 2023-08-18 

 

Expedieras till: 
Stabschef Per Garenius 
Samhällsbyggnadschef Niklas Brandt 
Samordnare för krisberedskap och civilt försvar Otto Johansson 
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Kommunstyrelsen 

Ks § 220                                                   Dnr 2023/00437 

Biträdande signalskyddschef för Mariestads kommun 

  

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att utse informationssäkerhetssamordnare, Jimmy 
Palmqvist till biträdande signalskyddschef för Mariestads kommun. 

Beslutet ersätter kommunstyrelsens tidigare beslut § 167/2023. 

Bakgrund 

Kommunstyrelsen beslutade 2023-06-19 att utse säkerhetschef Oskar Sjöberg till 
biträdande signalskyddschef för Mariestads kommun. Då säkerhetschef Oskar 
Sjöberg har avslutat sin tjänst i Mariestads kommun har kommunstyrelsen att utse en 
ny biträdande signalskyddschef. 

Signalskydd syftar till att uppnå tillräcklig informationssäkerhet vid hantering av 
hemliga uppgifter i telekommunikation och IT-system. Den stora vinsten med 
signalskydd är att myndigheter med hjälp av en signalskyddsnyckel och olika 
signalskyddssystem kan göra att uppgifterna som kommuniceras blir oläsliga för den 
som inte har tillgång till rätt signalskyddssystem och aktuell signalskyddsnyckel. 

En verksamhetsutövare som har ett signalskyddssystem ska ha minst en 
signalskyddschef. Signalskyddschefen har till uppgift att ansvara för ledning och 
samordning av signalskyddstjänsten. Länsstyrelsen i Västra Götalands län ansvarar 
för signalskydds-chefsposten i länets kommuner. Kommunerna ska utse en 
biträdande signalskyddschef. Signalskyddschefen leder och samordnar 
signalskyddstjänsten så att den bedrivs enligt gällande lagar och bestämmelser. Vid 
behovs genomförs även internkontroller. 

Den biträdande signalskyddschefen ansvarar för signalskyddet inom kommunen. I 
detta uppdrag ingår att, upprätta en lokal rutin för signalskydd, administrera 
signalskyddsnycklar inom kommunen, biträda signalskyddschefen i ärenden som rör 
kommunerna samt att utbilda användare av Signe kryptodator. 

Då nuvarande biträdande signalskyddschef kommer att gå vidare till en annan 
arbetsgivare behöver Mariestads kommun utse en ny person som ska inneha 
uppdraget. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Beslutet bedöms inte få någon påverkan ur miljömässig dimension. 

Bedömning ur social dimension 

Beslutet bedöms inte få någon påverkan ur social dimension. 
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Bedömning ur ekonomisk dimension 

Beslutet bedöms inte få någon påverkan ur ekonomisk dimension. 

Arbetsutskottets förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunstyrelsens beslut. 

 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner att kommunstyrelsen 
beslutar i enlighet med förslaget. 

Underlag för beslut 

Protokollsutdrag ksau § 289/23 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2023-08-28 

Administrativa chefens tjänsteskrivelse, daterad 2023-08-18 

 

Expedieras till: 
Informationssäkerhetssamordnare Jimmy Palmqvist  
Stabschef Per Garenius 
Administrativ chef Ola Blomberg 
Länsstyrelsen Västra Götaland 
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Kommunstyrelsen 

Ks § 221                                                   Dnr 2023/00301 

Revidering av bolagsordning för Startplattan AB på grund av 
namnändring till Mariestad Korstorp 2 AB 

  

Kommunstyrelsens förslag till beslut i kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar att anta reviderade förslag till bolagsordning för 
Mariestad Korstorp 2 AB. 

Bakgrund 

Kommunfullmäktige beslutade den 13 december 2021 om förvärv av bolaget 
Mariestads Markutveckling AB. Kommunfullmäktige beslutade den 28 november 
2022 om bildande av Mariestads Stadshus AB, Mariestads tillväxtaktiebolag samt 
Mariestads Drift- och servicebolag AB. Beslut har fattats om bolagsordning för 
respektive bolag. 

Kommunfullmäktige föreslås vid sitt sammanträde den 29 maj 2023, att förvärva 
mark för att förpacka i bolag Startplattan AB. Bolaget syftar till att underlätta 
exploatering av Mariestad Korstorp. 

Anledningen till namnbytet är att bolagsverket inte godkänner namnet Startplattan 
AB.  

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Bolagsordningen bedöms i sig inte ha någon ekonomisk påverkan. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Bolagsordningen bedöms i sig inte ha någon miljömässig påverkan. 

Bedömning ur social dimension 

Bolagsordningen bedöms i sig inte ha någon social påverkan. 

Arbetsutskottets förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunstyrelsens beslut. 

 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner att kommunstyrelsen 
beslutar i enlighet med förslaget. 
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Underlag för beslut 

Protokollsutdrag ksau § 297/23 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2023-08-29 

Förslag till reviderad bolagsordning  

 

Expedieras till: 
Kommundirektör Susanne Wirdemo 
VD Jonas Johansson 
Samhällsbyggnadschef Niklas Brandt 
Tf ekonomichef Hans Nyström 
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Kommunstyrelsen 

Ks § 222                                                   Dnr 2022/00047 

Medborgarförslag om att hitta en annan placering än 
Karlsholme för pumptrackbanan 

  

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att medborgarförslaget ska anses vara besvarat. 

Bakgrund 

Ett medborgarförslag om att hitta en annan placering än Karlsholme för en 
pumptrackbana har inkommit till kommunfullmäktige. Förslagsställarna befarar att 
en placering vid Karlsholme kan medföra att närboende utsätts för stora störningar 
från banan, såväl när det gäller ljudnivå som estetisk påverkan för området. 
Kommunfullmäktige har den 31 januari 2022, § 3, överlämnat medborgarförslaget till 
kommunstyrelsen för beredning och beslut. 

Kommunstyrelsen har tidigare bifallit ett förslag om att bygga en så kallad skate-
/pumptrack med placeringen på Karlsholme. Flertalet synpunkter har därefter 
inkommit till kommunstyrelsen med önskemål om en alternativ placering för banan. 
Bland annat har det inkommit en skrivelse från HSB BRF Karlsholme där föreningen 
starkt kritiserarar valet av placering av anläggningen. 

Den planerade byggnationen av pumptrackbana genomfördes inte och därmed är 
heller inte diskussionen om placering aktuell. Med anledning av detta föreslås att 
kommunstyrelsen beslutar att anse medborgarförslaget vara besvarat. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Ingen bedömning görs ur denna dimension. 

Bedömning ur social dimension 

Ingen bedömning görs ur denna dimension. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Ingen bedömning görs ur denna dimension. 

Arbetsutskottets förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunstyrelsens beslut. 

  



 

Kommunstyrelsen 
sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2023-09-11 

Sida 39 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner att kommunstyrelsen 
beslutar i enlighet med förslaget. 

Underlag för beslut 

Protokollsutdrag ksau § 273/23  

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2023-08-17 

Administrativa koordinatorns tjänsteskrivelse, daterad 2023-08-09 

Protokollsutdrag Kf § 3 

Medborgarförslag 

 

Expedieras till: 
Förslagsställaren 
Samhällsbyggnadschef Niklas Brandt 
Teknisk chef Johan Myhrman 
Kommunfullmäktige (för anmälan) 
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Kommunstyrelsen 

Ks § 223                                                   Dnr 2021/00350 

Medborgarförslag om bidrag till arbetsskor för undersköterskor 

  

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen anser medborgarförslaget vara besvarat. 

Beslutet motiveras med att kommunstyrelsens den 14 december 2022 beslutade att 
införa arbetsskor till all vårdpersonal inom äldre- och omsorgsförvaltningen samt 
inom socialförvaltningen. 

Bakgrund 

En invånare i Mariestads kommun föreslår i ett medborgarförslag att kommunen ska 
tillhandahålla arbetsskor till kommunanställda undersköterskor inom 
omsorgsverksamheten. Som motivering anförs bland annat jämställdhets- och 
arbetsmiljöskäl. 

Kommunfullmäktige har i beslut den 27 september 2021, § 87, överlämnat ärendet 
till kommunstyrelsen för beredning och beslut. Ärendet hanterades på 
kommunstyrelsens arbetsutskotts sammanträde den 31 augusti 2022 och 
återremitterades då för ytterligare utredning. 

Kommunstyrelsen beslutade den 14 december 2022 att införa arbetsskor till all 
vårdpersonal inom äldre- och omsorgsförvaltningen samt inom socialförvaltningen, 
därmed föreslås kommunstyrelsen besluta att anse medborgarförslaget vara besvarat. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Ingen bedömning görs ur denna dimension 

Bedömning ur social dimension 

Ingen bedömning görs ur denna dimension. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Ingen bedömning görs ur denna dimension. 

Arbetsutskottets förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunstyrelsens beslut. 
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Behandling på sammanträdet 

Ordförande tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner att kommunstyrelsen 
beslutar i enlighet med förslaget. 

Underlag för beslut 

Protokollsutdrag ksau § 274/23 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2023-08-22 

Administrativa koordinatorns tjänsteskrivelse, daterad 2023-08-22 

Protokollsutdrag Kf § 87/21 

Medborgarförslag 

 

Expedieras till: 
Förslagsställaren 
HR-chef Per Johansson 
Kommunfullmäktige (för anmälan) 
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Kommunstyrelsen 

Ks § 224                                                   Dnr 2022/00233 

Motion om att stärka kameraövervakningen i kommunen 

  

Kommunstyrelsens förslag till beslut i kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar att motionen ska anses vara besvarad utifrån redan 
pågående arbete med LOV3-områden, 

Bakgrund 

Rita Holmblad (SD) har i en motion till kommunfullmäktige föreslagit att Mariestads 
kommun ska stärka kameraövervakningen för att underlätta polisens arbete genom 
att utöka placeringen av övervakningskameror på kommunala marker.  

Vidare föreslås att en samfinansieringsmodell tas fram där privata näringsidkare och 
deras fastighetsägare kan få ekonomiskt stöd för att placera övervakningskameror 
utomhus. 

Kommunfullmäktige har i beslut den 20 juni 2022 (§ 53) överlämnat motionen till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Rättslig reglering av kamerabevakning 

Tillståndsplikt vid kameraövervakning regleras i lag om kamerabevakning 
(2018:1200). Syftet med lagen är att tillgodose behovet av kamerabevakning för 
berättigade ändamål och att skydda fysiska personer mot otillbörligt intrång i den 
personliga integriteten vid sådan bevakning. Då kamerabevakning i de allra flesta fall 
innebär en behandling av personuppgifter är det ett ofrånkomligt krav att 
dataskyddsförordningens bestämmelser ska följas. Det innebär att den som vill 
kamerabevaka måste stödja sin behandling på en rättslig grund för att den ska vara 
tillåten. 

Med kamerabevakning avses: 

1. att en tv-kamera, ett annat optisk-elektroniskt instrument eller en därmed 
jämförbar utrustning, utan att manövreras på platsen, används på ett sätt som 
innebär varaktig eller regelbundet upprepad personbevakning, 

2. att en separat teknisk anordning för avlyssning eller upptagning av ljud används i 
samband med sådan användning av utrustning som avses i 1, eller 

3. att en separat teknisk anordning används för att behandla bild- och ljudmaterial 
som tagits upp med sådan utrustning som avses i 1 eller 2. 

Bevakningskameror kan ha olika syften, dels skadeförebyggande, dels 
trygghetsskapande. Det som skiljer övervakningen åt är vad som övervakas. Den 
skadeförebyggande kamerans syfte kan exempelvis vara att bevaka en fastighetsfasad 
och är enklare att få tillstånd för. Den trygghetsskapande kamerans syfte är att bevaka 
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ett större område som allmänheten har tillträde till. Denna typ av kamera är avsevärt 
svårare att få tillstånd för. 

Beslut om tillstånd för kamerabevakning samt tillsyn 

Fram till den 1 augusti 2018 ansvarade länsstyrelserna i Sverige för beslut om tillstånd 
för kamerabevakning och myndigheten hade även ett visst tillsynsansvar.  

Integritetsskyddsmyndigheten (IMY) (hette tidigare Dataskyddsmyndigheten), var 
tidigare ansvarig tillsynsmyndighet för kamerabevakning på platser dit allmänheten 
inte hade tillträde och hade även ett centralt tillsynsansvar. Efter införandet av den 
nya kamerabevakningslagen samlades i stället det totala ansvaret för 
kamerabevakning hos IMY. Det innebär att IMY tagit över ansvaret för frågor och 
beslut om tillstånd till kamerabevakning från länsstyrelserna och även blivit ensamt 
ansvarig tillsynsmyndighet. 

Krav på tillstånd för kamerabevakning 

Tillstånd till kamerabevakning av en plats dit allmänheten har tillträde krävs, om 
bevakningen ska bedrivas av 

1. en myndighet, eller 

2. någon annan än en myndighet vid utförande av en uppgift av allmänt intresse 
som följer av lag eller annan författning, kollektivavtal eller beslut som meddelats 
med stöd av lag eller annan författning. 

Undantag från tillståndskravet finns, bland annat vid bevakning som har till syfte att 
förebygga, förhindra eller upptäcka brottslig verksamhet, utreda eller lagföra brott, 
förebygga, förhindra eller upptäcka störningar av allmän ordning och säkerhet eller 
olyckor eller begränsa verkningarna av sådana störningar eller inträffade olyckor, om 
bevakningen sker 

 i ett färdmedel som används i kollektivtrafik på väg, järnväg, vatten, spårväg eller 
i tunnelbana, 

 av ett stations-, terminal- eller hållplatsområde avsett för resande med 
kollektivtrafik på väg, järnväg, vatten, spårväg eller i tunnelbana, 

 av en plats vid järnvägs-, spårvägs- eller tunnelbanespår, eller 

 av ett flygplatsområde 

En ansökan om tillstånd görs skriftligen till tillsynsmyndigheten. I ansökan ska bland 
annat uppgifter finnas om bevakningens ändamål, utrustningen som ska användas 
ska beskrivas och inte minst ska en bedömning av behovet av bevakningen och 
bevakningens proportionalitet i förhållande till ändamålet beskrivas. Ansökan ska 
innefatta en bedömning av riskerna för intrång i den personliga integriteten och en 
beskrivning av vilka åtgärder som planeras för att hantera riskerna.  

Motionens förslag om en samfinansieringsmodell 

Motionären föreslår att en samfinansieringsmodell tas fram där privata näringsidkare 
och deras fastighetsägare kan få ekonomiskt stöd för att placera 
övervakningskameror utomhus. Frågan får utredas särskilt för det fall att 
kommunfullmäktige beslutar att bifalla motionen. 
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Bedömning ur ekonomisk dimension 

Beslutet kan få påverkan på kommunens ekonomi om övervakningskameror behöver 
införskaffas. 

Vid brister i hur kamerabevakning bedrivs kan IMY bland annat besluta att ett 
företag som bryter mot reglerna i dataskyddsförordningen ska påföras 
sanktionsavgifter. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Beslutet bedöms inte få någon direkt miljömässig påverkan. 

Bedömning ur social dimension 

Beslutet kan få en social påverkan då den placeras på områden dit allmänheten har 
tillträde. Individers upplevelser av att vara bevakad varierar. Någon kan känna det 
som en ökad trygghet medan någon annan upplever det som intrång i den personliga 
integriteten. 

En stärkt kameraövervakning leda till positiva effekter vad gäller bekämpning av 
brottslighet och därmed påverka samhället med en känsla av ökad trygghet. 

Arbetsutskottets förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunstyrelsens beslut. 

 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner att kommunstyrelsen 
beslutar i enlighet med förslaget. 

Underlag för beslut 

Protokollsutdrag ksau § 295/23 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2023-08-24 

Administrativa koordinatorns tjänsteskrivelse, daterad 2023-08-23 

Motionen 

Protokollsutdrag Kf § 53/22 

 

Expedieras till: 
Stabschef Per Garenius 
Säkerhetsfunktionen 
Teknisk verksamhet 

 



 

Kommunstyrelsen 
sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2023-09-11 

Sida 45 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

 

Kommunstyrelsen 

Ks § 225                                                   Dnr 2023/00352 

Motion om att informera om lupinbekämpning på nationaldagen 

  

Kommunstyrelsens förslag till beslut i kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen. 

 

Reservation 

Marie Engström Rosengren (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 

Bakgrund 

Britta Wänström (V) har i en motion till kommunfullmäktige föreslagit att Mariestads 
kommun ska informera allmänheten om lupinbekämpning vid kommunens 
nationaldagsfirande vid residenset.  

Kommunfullmäktige har i beslut den 26 juni 2023 (§ 144) överlämnat motionen till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Blomsterlupin 

Blomsterlupin är ett av de allvarligaste hoten mot våra inhemska ängsblommor och 
därmed också mot den biologiska mångfalden. Där växten brer ut sig och bildar stora 
bestånd, som till exempel längs våra vägar, trängs inte bara andra växter bort utan 
jordförhållandena förändras också markant genom att den binder kväve. 
Okunskapen om vad växten vållar för skada i naturen gör den extra problematisk. 
Fröfirmor och plantskolor säljer den fortfarande och kan även saluföra den under 
namnet ”vildlupin”. 

Nationaldagen 

Den svenska nationaldagen kom till i början av 1890-talet, med inspiration från 
Norge och Danmark, som hade sina nationaldagar den 17 maj respektive den 5 juni. 
Det fanns flera förslag på tidpunkt för en svensk nationaldag, bland annat 
midsommardagen. Andra förslag var den 6 och 30 november. År 1893 arrangerade 
Nordiska museets grundare Artur Hazelius en vårfest på Skansen på Gustafsdagen, 
den 6 juni. Festen högtidlighöll minnet av Gustav Vasas val till Sveriges kung 1523 
och 1809 års författning som skrevs under den 6 juni. 

Efter det var dagen inofficiell nationaldag ända fram till 1916, då den blev svenska 
flaggans dag i almanackan. Det dröjde ända till 1983 innan den 6 juni officiellt blev 
Sveriges nationaldag. Sedan 2005 är nationaldagen en officiell helgdag. 

På nationaldagen ordnar Mariestads kommun även en medborgarskapsceremoni. En 
medborgarskapsceremoni riktar sig till alla nya medborgare i Sverige. Kommuner ska 
enligt lag ordna ceremonier för att fira nya svenska medborgare och deras 
medborgarskap. 
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Lupinbekämpardagen 

Fältbiologerna har vikt en särskild dag för att samlas och ta itu med spridningen av 
blomsterlupinen. På Sveriges nationaldag ger sig fältbiologer ut för att ta reda på var 
lupinen finns för att tillsammans försöka att bekämpa intrånget. 

Syftet med nationaldagen på residenset 

Syftet med dagen på residenset är för kommunens del, dels att genomföra ett 
traditionellt nationaldagsfirande, dels en medborgarskapsceremoni. Att vid detta 
tillfälle även prioritera en informationskampanj om lupinbekämpning är inte helt 
självklart. Det finns säkert ett stort antal frågor som skulle kunna vara lika viktiga att 
lyfta denna dag. 

Om kommunfullmäktige så finner lämpligt skulle fältbiologerna kunna erbjudas en 
passande plats vid nationaldagsfirandet för att själva informera om lupinbekämpning. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Att informera om lupinbekämpning i samband med kommunens nationaldagsfirande 
vid residenset bedöms inte få någon direkt ekonomisk påverkan. 

Bedömning ur social dimension 

Ingen bedömning görs ur denna dimension. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Att öka kunskapen om lupinen och dess skadeverkningar i naturen kan ses som 
positivt för den biologiska mångfalden om det i förlängningen leder till att fler 
arbetar för att minska spridningen och bekämpa dess utbredning. 

Arbetsutskottets förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunstyrelsens beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Marie Engström Rosengren (V) yrkar bifall till motionen. 

 

Henrik Andersson (M) yrkar att motionen ska avslås. 

 

Ordförande ställer förslagen under proposition och finner att kommunstyrelsen 
beslutar i enlighet med arbetsutskottets förslag till beslut. 

 

Underlag för beslut 

Protokollsutdrag ksau § 296/23 
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Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2023-08-24, rev 2023-09-05 

Administrativa koordinatorns tjänsteskrivelse, daterad 2023-08-23,  

rev 2023-09-05 

Protokollsutdrag Kf § 144/23 

Motionen 

 

Expedieras till: 
kansli.vast@naturskyddsforeningen.se 
Motionären 
Stabschef Per Garenius 
Kultur- och fritidschef Tomas Ekström 

 

mailto:kansli.vast@naturskyddsforeningen.se
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Kommunstyrelsen 

Ks § 226                                                   Dnr 2023/00314 

Avfallstaxa 2024 - Avfall & Återvinning Skaraborg 

  

Kommunstyrelsens förslag till beslut i kommunfullmäktige 

1. Kommunfullmäktige beslutar att anta förslag till ny avfallstaxa att träda i kraft 
den 1 januari 2024. 

2. Avfallstaxan träder i kraft under förutsättning att övriga medlemskommuner 
fattar motsvarande beslut. 

Bakgrund 

Efter avgörande av Högsta Förvaltningsdomstolen i december 2013 har beslut om 
avfallstaxor flyttats från kommunalförbundets direktion till medlemskommuners 
fullmäktigeförsamlingar. För gemensam avfallstaxa krävs likalydande beslut av de 
medlemmars fullmäktige som omfattas av taxan. 

Den nya avfallstaxan kommer för Mariestads kommun innebära en snittökning per år 
på cirka 20 procent från föregående års taxor, vilket leder till en ökad kostnad för 
kommunen med cirka 190 000 kronor fördelat enligt följande: 

Kommunstyrelsen:   8 000 kronor 

Utbildningsnämnden:  88 000 kronor 

Äldre- och omsorgsnämnden: 22 000 kronor 

Tekniska nämnden:  70 000 kronor 

För kommunens hushåll ökar kostnaden med 14–27 procent, beroende på 
abonnemangstyp. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Den nya taxan innebär en ökad kostnad såväl för kommunen som för kommunens 
hushåll. För Mariestads kommun leder det till en ökad kostnad med cirka 190 000 
kronor. För hushållen ökar kostnaden med 14-27 procent. 

Bedömning ur social dimension 

Ingen bedömning görs ur denna dimension. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Ingen bedömning görs ur denna dimension. 
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Arbetsutskottets förslag 

Kommunstyrelsens arbetsutskott lämnar inget förslag till beslut. 

Inför kommunstyrelsens sammanträde har ärendet kompletterats med en upprättad 
skrivelse som föreslås skickas till Avfall & Återvinning Skaraborg. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande yrkar att kommunstyrelsen beslutar enligt följande: 

Kommunfullmäktige beslutar att anta förslag till ny avfallstaxa att träda i kraft den 1 
januari 2024. 

Avfallstaxan träder i kraft under förutsättning att övriga medlemskommuner fattar 
motsvarande beslut. 

 

Vidare yrkar ordförande att förslag till skrivelse översänds från kommunstyrelsen till 
Avfall & Återvinning Skaraborg. Skrivelsen undertecknas av kommunstyrelsens 
ordförande tillsammans med kommunstyrelsens andre vice ordförande. 

 

Ordförande tar upp egna yrkanden och finner att kommunstyrelsen beslutar i 
enlighet med förslagen. 

Underlag för beslut 

Protokollsutdrag ksau § 294/23 

Skrivelse till Avfall & Återvinning Skaraborg, daterad 2023-09-11 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2023-08-24 

Administrativa koordinatorns tjänsteskrivelse, daterad 2023-08-24 

Avfallstaxa icke obligatorisk matsortering 2024 

Protokoll från kommunalförbundet Avfall & Återvinning Skaraborg (§ 4) 

Skrivelse Avfallstaxa inkom 2023-09-07 

 

Expedieras till: 
Avfall & Återvinning Skaraborg 
Ekonomienheten 
Budgetkcontroller Ida Nilsson 
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Kommunstyrelsen 

Ks § 227                                                   Dnr 2023/00264 

Information om arbetsmarknadsenheten 

  

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen noterar informationen. 

Bakgrund 

Socialchef Anitta Into lämnar information om pågående arbete med omorganisation 
inom arbetsmarknadsenhetens verksamhet. Kommunstyrelsen önskar ytterligare 
uppdatering framöver samt besök i verksamheten.  

 

 

Expedieras till: 
Socialchef Anitta Into 
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Kommunstyrelsen 

Ks § 228                                                   Dnr 2023/00406 

Information om åtgärder i samband med fakturabedrägeri 

  

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen noterar informationen. 

Bakgrund 

Kommundirektör Susanne Wirdemo redogör kort för det pågående arbetet kring 
fakturabedrägeriet som skedde under sommaren. Ärendet utreds av extern part och 
kommer att redovisas för kommunstyrelsen när utredningen är klar. 
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Kommunstyrelsen 

Ks § 229                                                   Dnr 2022/00478 

Redovisning av delegationsbeslut 

  

Beslut 

Kommunstyrelsen godkänner redovisningen av delegationsbeslut. 

Bakgrund 

Kommunstyrelsen har övergripande beslutanderätt av vissa ärenden enligt den av 
kommunstyrelsen antagna delegationsordningen. Beslut tagna på delegation ska 
redovisas till kommunstyrelsen. Redovisningen innebär inte att kommunstyrelsen får 
ompröva eller fastställa delegationsbesluten. Däremot står det i kommunstyrelsen 
fritt att återkalla lämnad delegering. Ärenden som inte är delegerade ligger kvar på 
kommunstyrelsen.  

Underlag för beslut 

Kommunstyrelsens ordförande 
Beslut om nyttjanderättsavtal avseende markundersökningar för detaljplan Korstorp 
2:1 m.fl. 
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Kommunstyrelsen 

Ks § 230                                                   Dnr 2023/00045 

Handlingar att anmäla  

  

Beslut 

Kommunstyrelsen finner handlingarna anmälda. 

 

Kommunstyrelsen noterar att handling nummer 1 avser ett initiativärende från Marie 
Engström Rosengren (V) om anmälningsplikt. Kommunstyrelsen beslutar att notera 
informationen och beslutar vidare att inte bereda Marie Engström Rosengrens (V) 
initiativärende.  

Reservation 

Marie Engström Rosengren (V) och Janne Jansson (S) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för Marie Engström Rosengrens (V) yrkande. 

Bakgrund 

Handlingar som inkommit till kommunstyrelsen redovisas till sammanträdet. 

Underlag för beslut 

1. Initiativärende från Vänsterpartiet om anmälningsplikt 

 

2. Kommunstyrelsens arbetsutskott 
Protokoll från sammanträdet 2023-08-30 

 

3. Kommunstyrelsens arbetsutskott 
Protokoll från sammanträdet 2023-09-06 

 

4. Trafikverket 
Beslut från trafikverket avseende spärrning av enskild vägs anslutning från 
fastighet Mariestad Muggebo 1:18 till allmän väg E20 i Mariestads kommun. 

 

Behandling på sammanträdet 

Handling nummer ett på dagens sammanträde avser ett initiativärende från Marie 
Engström Rosengren (V). I initiativärendet förslår Vänsterpartiet att 
kommunstyrelsen tillskriver regeringen om att anmälningsplikt inte bör införas i 
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kommunal verksamhet. Särskilt inte gällande pedagogisk verksamhet, 
fritidsverksamhet, och kulturell verksamhet för barn och unga, eller socialtjänsten. 

 

Ordförande yrkar att kommunstyrelsen beslutar att notera informationen och att inte 
bereda Marie Engström Rosengrens (V) initiativärende.  

 

Marie Engström Rosengren (V) yrkar att initiativärendet ska beredas samt att 
förslaget ska bifallas. 

 

Janne Jansson (S) tillstyrker Marie Engström Rosengrens (V) yrkande. 

 

Ordförande ställer förslagen under proposition och finner att kommunstyrelsen 
beslutar i enlighet med eget yrkande. 

 

 


